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PROTOKÓŁ Nr 13/19 

z obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

29 listopada 2019 r. w godzinach od 10:00 do 13:10 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

załącznik lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018-2019. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019,  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

d) zwolnień z podatku od nieruchomości, 

e) rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

f) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajgród, 

g) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 
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h) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty, 

i) określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

j) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za 

usługi  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie obrad.  

 

Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Na sesji na 15 radnych obecnych było 13 radnych.  

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił porządek obrad, następnie zapytał zebranych o 

zmiany bądź propozycje odnośnie proponowanego porządku obrad. Radni nie wnieśli 

żadnych uwag. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał porządek obrad pod głosowanie. W 

wyniku zarządzonego  głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony Radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z XI sesji pod głosowanie Radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony Radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z XII sesji pod głosowanie Radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie zwołanej w trybie nadzwyczajnym. 
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Ad. 5. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał głos Burmistrzowi. 

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował o wydanych 9 zarządzeniach. Zdecydowana 

większość dotyczyła kwestii budżetowych. Zarządzenie 85/19 z 13 listopada  sprawie 

okresowej oceny pracowników samorządowych. Kolejne ważne zarządzenie to 89/19 

Burmistrza Rajgrodu z dnia 22 listopada 2019 r. w sprawie powołania komisji konkursowej 

do dokonania naboru na wolne stanowisko urzędnicze Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

Postępowanie już jest prawie zakończone. Wyłoniono nowego pracownika. 

4 listopada Burmistrz uczestniczył w uroczystości ślubowania pierwszoklasistów.  

7 listopada Burmistrz uczestniczył w uroczystości uczczenia Święta Niepodległości   

w Szkole Podstawowej w Rydzewie. Tego samego dnia w UM w Szczuczynie odbyło się 

posiedzenie zarządu powiatowego OSP, na którym omówiono sprawy bieżące. Ustalono 

termin i miejsce mszy świętej w intencji poległych i zmarłych strażaków.  

9 listopada II Rajgrodzki Bieg Niepodległości. Burmistrz zapowiedział, iż bieg w przyszłych 

latach będzie urozmaicony. Zachęcił zebranych do udziału w biegu. 

10 listopada Burmistrz uczestniczył w poświeceniu Memoriału 500-lecia Parafii pw. 

Narodzenia NMP w Rajgrodzie, Mszy św. za Ojczyznę oraz koncercie „Dla Niepodległej”. 

Podziękował ks. Proboszczowi za organizację tych uroczystości.  

12 listopada spotkanie wspólników BIOM w Zabielu. Dotyczyło uzupełnienia dokumentacji 

planowanych inwestycji.  

15 listopada Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu dotyczącym urządzenia lasu  

i oddziaływania na środowisko w Nadleśnictwie Rajgród.  

18 listopada otwarcie drogi w Bukowie. Burmistrz poinformował, iż gmina nie organizuje 

otwarcia nowo wybudowanych dróg. W tym przypadku była to inicjatywa sołectwa i gmina 

wsparła tą uroczystość. Podziękował Sołtysowi Bukowa za organizację uroczystości.  

21 listopada Burmistrz uczestniczył w Święcie Pracownika Socjalnego w OPS w Rajgrodzie.  

22 listopada Burmistrz odbył spotkanie z Prezesem WOPR i Zastępcą Prezesa WOPR. Tego 

samego dnia o godzinie 17.00 Burmistrz uczestniczył w Dniu Seniora. 

23 listopada spotkanie w Pieńczykowie dotyczące wspomnień z sołectw Pieńczykowo, 

Pieńczykówek i Sołki. Burmistrz poinformował, iż jest to zalążek powstania monografii  

o Ziemi Rajgrodzkiej. Materiał przygotowała i przedstawiła Anna Graczewska Sołtys 

Pieńczykówka oraz Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rajgrodzie. Burmistrz 

przypomniał, iż Dom Kultury w Rajgrodzie złożył wniosek promocyjny na zakup materiałów 

promocyjnych, organizacji Dni Rajgrodu oraz stworzenia monografii o Ziemi Rajgrodzkiej. 

Monografia ma powstać do grudnia przyszłego roku. Burmistrz zachęcił zebranych do 

zbierania informacji, zdjęć, które można będzie wykorzystać w monografii.  

24 listopada msza św. w intencji strażaków. Burmistrz podziękował osobom, które 

uczestniczyły w uroczystości- Marek Kostrzewski, Janusz Kuczyński Prezes OSP Miecze 
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oraz poczet sztandarowy OSP Bełda. Burmistrz wyraził zaniepokojenie, iż zabrakło pocztów 

OSP z Rydzewa, Woźnejwsi i Rajgrodu.  

25 listopada Burmistrz przebywał na urlopie.  

27 listopada Komisje Wspólne.  

Po wypowiedzi Burmistrza, głos zabrał Waldemar Remfeld- Starosta Powiatu Grajewskiego. 

Starosta podziękował za zaproszenia na Sesje Rady Miejskiej w Rajgrodzie. W skrócie 

przedstawił działania w Powiecie Grajewskim. Podziękował gminie za współorganizację 

uroczystości Rocznicy Bitwy na Grzędach. Podziękował Markowi Kostrzewskiemu- 

Zastępcy Przewodniczącego Rady Powiatu i reprezentantowi gminy Rajgród za dbanie  

o interesy gminy. Starosta podziękował Burmistrzowi za współpracę w różnych projektach  

i działaniach. Poinformował o inwestycjach drogowych. Zapewnił, iż starostwo realizuje 

przedstawione przez gminę  prośby i problemy. Poinformował, iż powiat będzie kończył 

budowę drogi w Łazarzach 10 grudnia. Przypomniał, iż droga powstała z funduszu dróg 

samorządowych, w związku z czym pieniądze pochodzą od Wojewody Podlaskiego. Tym 

samym Starosta razem z Burmistrze zadecydowali, aby na uroczystość przekazania drogi 

zaprosić również Wojewodę. Starosta podziękował zebranym za cały rok, za współpracę Pod 

kątem Bożego Narodzenia złożył wszystkim świąteczne życzenia. Starosta poinformował, iż 

razem z Burmistrzem i Przewodniczącym Rady ustali termin spotkania z nowym Dyrektorem 

Szpitala Ogólnego im. Doktora Witolda Ginela w Grajewie.  Poinformował, iż sytuacja 

szpitala jest nieciekawa, co przedstawi Radzie nowy Dyrektor w umówionym terminie. 

Starosta wyraził nadzieję, iż gminom z powiatu grajewskiego zależy na funkcjonowaniu 

szpitala. Poinformował jednocześnie, iż nie wyobraża sobie, aby na terenie powiatu miałby 

nie istnieć szpital. Starosta zaprosił również Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz 

Burmistrza na Spotkanie Wigilijne. Zaprosił i zachęcił zebranych do spotkań ze Starostą  

w przypadku jakichkolwiek pytań i problemów.  

Burmistrz również podziękował Staroście za odwiedziny i za współpracę. Podkreślił również 

bardzo dobrą współpracę z Wicestarostą oraz Przewodniczącym Rady Powiatu. Burmistrz 

wyraził również nadzieję, na wsparcie sołectwa Łazarze w organizację otwarcia drogi. 

Poinformował, iż po otwarciu drogi, zaprasza na spotkanie w świetlicy wiejskiej w Bełdzie. 

Głos zabrała Anna Arciszewska- Dyrektor Biblioteki Publicznej w Rajgrodzie. Przypomniała 

zebranym o jubileuszu Biblioteki Publicznej w Rajgrodzie i jednocześnie zaprosiła zebranych 

na uroczystość. 

 

Ad. 5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018-2019. 

Głos zabrała Wiesława Milewska- Inspektor ds. kadrowych, organizacyjnych i oświatowych 

(Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2018-2019 znajduje się  

w Biurze Rady Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie). 

Radny Wierzbicki poinformował, iż jego zdaniem na obradach sesji brakuje osób, które są 

najbardziej zainteresowane- Rada Rodziców. Poinformował, iż w przyszłości należy 

naprawić ten błąd i zapraszać przedstawicieli Rad Rodziców. Zdaniem Radnego są to osoby 
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najbardziej kompetentne, które na co dzień spotykają się ze szkołą.  Zdaniem Radnego te 

osoby mogły by bardzo kompetentnie porozmawiać na podany temat.  

Radny przypomniał się, iż na komisjach poprosił o przygotowanie informacji dot. kosztów 

utrzymania dziecka z podziałem na szkołę w Rajgrodzie i w Rydzewie.  

Odpowiedzi udzieliła Joanna Andruk- Skarbnik. Poinformowała, iż są bardzo różne wagi, 

które decydują o kwocie przypadającej na dziecko. W Zespole Szkolno- Przedszkolnym  

w Rajgrodzie kwota na dziecko (z subwencji) wynosi 713,63 zł, natomiast w szkole  

w Rydzewie kwota na jedno dziecko to 812,12 zł - jeżeli chodzi o dzieci w klasach I-III.  

W klasach IV-VIII kwota na jedno dziecko wynosi 780,11 zł. Oddziały gimnazjalne 586 zł, 

przedszkole na dzieci 6letnie 343,00 zł, oddziały zerowe na dzieci 6letnie 398,00 zł.  

W przypadku szkoły w Bełdzie i Woźnejwsi: dzieci w klasach I-III- 812,00 zł, klas IV-VIII 

780,00 zł. W przypadku dzieci niepełnosprawnych kwota zależna jest od rodzaju 

niepełnosprawności. Kwota waha się od 753,00 zł, jeśli chodzi o gimnazja. W zależności od 

typu niepełnosprawności kwota może osiągnąć poziom nawet 5 450,00 zł.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż jego zdaniem nie ma konieczności 

zapraszania przedstawicieli Rad Rodziców na obrady komisji i sesji dotyczących 

przedstawienia informacji  o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny. Zdaniem 

Przewodniczącego wszelkie zadania, ewentualne problemy, są poruszane i rozwiązywane na 

bieżąco w szkołach. Dodał, iż informacja o sesji jest jawna i każdy może uczestniczyć  

jej w obradach. Nadmienił, iż jeżeli jest potrzeba, to Rada może zaprosić na obrady Radę 

Rodziców. Poprosił tylko o przypomnienie się w tym temacie za rok.  

Burmistrz poinformował, iż na sugestię radnego potrzebuje wypowiedzi i zdania dyrektora 

szkoły.  

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego poinformował, iż na te pytanie odpowiedział 

Przewodniczący RM. Dodał, iż każdego roku w lutym jest omawiana informacja oświatowa. 

W tym czasie są organizowane otwarte Rady Pedagogiczne, na których omawiane są 

wszelkie wyniki, wyniki klas, poszczególnych uczniów. Raport przygotowywany przez 

gminę, jest oparty na wynikach przygotowanych przez dyrektorów szkół. Jest to zbiorcza 

informacja, którą szkoła dzieli się na spotkaniach z rodzicami. Dyrektor poinformował, iż na 

początku roku szkolnego podaje już wstępne terminy wywiadówek na cały rok, aby rodzice 

mogli uczestniczyć w spotkaniach. Poinformował, iż w maju również jest wywiadówka, która 

już w pewien sposób podsumowuje rok szkolny. Dodał, iż możliwości spotkań z rodzicami 

jest bardzo dużo. Raport przygotowywany jest na podstawie wniosków dyrektorów szkół.  

Radny Matysiewicz upewnił się, czy dyrektor ma kontakt za Radą Rodziców na bieżąco.  

Dyrektor zapewnił, iż na bieżąco jest w kontakcie z rodzicami. 

Głos zabrała Radna Gryczan. Poinformowała, iż jest Przewodniczącą Rady Rodziców  

w Szkole Podstawowej w Rydzewie. Poinformowała, iż nie oczekuje takich informacji. 

Zaznaczyła, iż z Dyrektor Szkoły Podstawowej w Rydzewie jest z Radą w stałym kontakcie. 

Na bieżąco są załatwiane sprawy i wszelkie problemy.  

Głos zabrał Burmistrz. Poinformował, iż uważa się za człowieka precyzyjnego i o to samo 

poprosił Radnego Wierzbickiego. Burmistrz poinformował, iż nie może przyjąć do 

wiadomości, iż błędem jest to, że Rada Rodziców nie została zaproszona na obrady. Dodał, iż 
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nie widzi żadnego błędu w tym, iż Rada Rodziców nie została zaproszona na obrady sesji. 

Nie zgodził się również ze stwierdzeniem, że Rada Rodziców jest najważniejsza i wie 

najwięcej na temat szkoły. Takie stwierdzenia padły z ust Radnego Wierzbickiego, z czym 

Burmistrz również się nie zgadza. Rada Rodziców jest elementem szkoły, jest ważna, ma 

swoją płaszczyznę do pracy, do współpracy ze szkołą, ale to nie Rada Rodziców prowadzi 

szkołę i uczy dzieci. Rada Rodziców w systemie prawnym, ale także w praktyce ma 

określone zadania i doskonale wie, gdzie jest jej miejsce. Poprosił raz jeszcze Radnego 

Wierzbickiego o precyzję i nie wykorzystywanie sytuacji, iż sesja jest nagrywana. Poprosił, 

aby Radny nie mówił, iż ktoś popełnia błędy, poprosił, aby nie odejmował kompetencji 

dyrekcji szkoły i Rady Pedagogicznej. Poprosił Radnego również o to, aby nie wywyższać 

niepotrzebnie Rady Rodziców, która zdaniem Burmistrza tego nie oczekuje. Burmistrz 

przypomniał, iż kilkakrotnie przypominał Radnym, iż gmina ma o wiele większe problemy  

i poważniejsze sprawy, którymi musi się zająć i rozwiązać. Zapytał Radnego, dlaczego chce 

podważyć kwestie, które dobrze funkcjonują. Poinformował, iż nie rozumie celu i genezy, 

dlaczego Radny Wierzbicki postępuje w ten sposób.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019, 

Głos zabrała Skarbnik. Poinformowała, iż po stronie planów dochodów i wydatków 

wprowadza się następujące zmiany:  

1. Wprowadza się zmianę po stronie planu dochodów w związku ze zmianą paragrafu, w 

którym sklasyfikowano środki otrzymane z Funduszu Dróg Samorządowych – zmniejsza 

się paragraf 6330, zwiększa paragraf 6350, kwota 384.961zł. 

2. Dokonuje się zmian po stronie dochodów-54.147,00zł i wydatków-66.287,00zł w związku 

z realizacją przez Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rajgrodzie projektu pn. „Szkoła w 

Rajgrodzie – szkołą kompetencji kluczowych” przeliczenie budżetu i przeniesienie 

wydatków i transzy dofinansowania na 2020 rok. 

3. Dokonuje się zmian po stronie planu wydatków Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Rajgrodzie w związku z bieżącymi potrzebami: w rozdziale 80146 zmniejsza się paragraf 

4700, zwiększa paragraf 4300-kwota 1.000,00zł; w rozdziale 80101 zmniejsza się paragraf 

4260, zwiększa paragraf 4410- kwota 250,00zł 

4. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów i wydatków w rozdziale 75011 w ramach 

dotacji z PUW na realizację zadań bieżących z zakresu adm. rządowej oraz innych zadań 

zleconych gminom – pismo nr FB-II.3111.484.2019.JD z 07.11.2019r. –kwota 2.035,00zł. 

5. Dokonuje się zmian pomiędzy rozdziałami: 80101-zmniejszenie dotacji dla SP Bełda na 

klasy I-VIII w związku z mniejszą liczbą dzieci, niż pierwotnie planowano; 80104 

zwiększenie dotacji na przedszkole w związku z większą liczbą dzieci, niż pierwotnie 
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planowano-kwota 19.000,00zł. 

6. Dokonuje się zmian w planie dochodów OPS: *zmniejszenia-brak pierwotnie 

zaplanowanych dochodów z tytułu usług opiekuńczych zwykłych, zwrot nienależnie 

pobranych świadczeń wychowawczych 500+, odsetek od nienależnie pobranych 

świadczeń rodzinnych- kwota ogółem- 6.200,00zł; *zwiększenia-wpływy z odsetek od 

środków na rachunkach bankowych, dochody z tyt. specjalistycznych usług opiekuńczych, 

zwrot od dłużników alimentacyjnych 40% wypłaconych świadczeń z f. alimentacyjnego- 

kwota ogółem 9.600,00zł. 

7. Dokonuje się zmian w planie wydatków OPS: *zmniejszenia-rozdział 85202-nadwyżka 

środków,85502-przeniesienie środków ze świadczeń społecznych na zapłatę składki na 

ubezpieczenie emerytalno-rentowe za podopiecznych, rozdział 85504-zmniejszenie w 

związku z dofinansowaniem z budżetu państwa zatrudnienia asystenta rodziny-kwota 

ogółem-31.041,36zł; *zwiększenia-odpis na ZFŚS-kwota ogółem-11.908,36zł. 

8. Dokonuje się zwiększenia w rozdziale 60016-drogi publiczne: 5.000,00zł-paragraf 4210: 

zakup materiałów i wyposażenia oraz 1.500,00zł-paragraf 4300: zakup usług pozostałych-

z przeznaczeniem na zakup znaków drogowych oraz słupków montażowych - przystanki 

autobusowe –kwota 2.035,00zł. 

9. Dokonuje się zmniejszenia planu dochodów UM, rozdział 70005 z tytułu wieczystego 

użytkowania – kwota 28.173,00zł. 

10. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów i wydatków w rozdziale 01095 w ramach 

dotacji z PUW na realizację zadania zleconego gminom – zwrot części podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej 

i na pokrycie kosztów postępowania w II półroczu 2019roku – pismo nr FB-

II.3111.664.2019.AK z 20.11.2019r. – kwota 1.477,98zł. 

11. Dokonuje się przesunięć w rozdziale 75095 pomiędzy paragrafami w związku z 

bieżącymi potrzebami –kwota 6.252,00zł. 

12. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami w rozdziale 85295 w związku z realizacją 

Programu SENIOR+ -kwota 1.050,91zł 

Skarbnik poinformowała, iż w związku z bieżącymi potrzebami, które wynikły w ostatniej 

chwili, wprowadziła jeszcze następujące dwie zmiany: 

13. Dokonuje się przeniesienia pomiędzy paragrafami: z zakupu materiałów i wyposażenia na 

zakup usług remontowych w rozdziale 60017-drogi wewnętrzne – kwota 2.125,00zł. 
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14. Dokonuje się przeniesienia pomiędzy paragrafami z zakupu materiałów i wyposażenia na 

zakup usług pozostałych w rozdziale 75412 – kwota 1.500,00zł. 

 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2019 roku jest dodatni co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Gdy Skarbnik wyczerpała temat zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019, 

Przewodniczący RM poprosił Joannę Andruk o rozpoczęcie kolejnego podpunktu tzn. zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32, 

Joanna Andruk – Skarbnik przedstawiła zebranym informacje na temat Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. Prognoza została oparta na danych z 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019 z dnia 29 listopada 2019 r. 

Dane zawarte w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32 są 

zgodne z danymi zawartymi w budżecie Gminy Rajgród. Wynik operacyjny stanowiący 

różnicę pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi w 2019 roku jest dodatni, co 

oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 Ustawa o finansach publicznych. 

Skarbnik odpowiedziała również na pytanie zadane na wspólnych komisjach dot. kwoty, jaką 

gmina dokłada do szkół. Skarbnik poinformowała, iż sporządziła wykaz na rok 2019 i plan na 

rok 2020, poinformowała, iż kwoty są bardzo porównywalne. Gmina do szkół rocznie 

dokłada prawie 2 mln zł.  

Burmistrz podsumował wypowiedź Skarbnik dot. wydatków gminy na szkolnictwo.  

Po informacjach Skarbnik, głos przejął Przewodniczący RM i zapytał czy są jakieś pytania do 

przedstawionych uchwał. Nie stwierdzono pytań.  

Przewodniczący Rady zapytał Radnych, iż w związku z tym, że uchwały są długie i jest ich 

dużo może nie czytać całych uchwał. Radni wyrazili zgodę.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/84/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie  

z dnia 29 listopada 2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2019. 

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania dotyczącej tej uchwały. Pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący poprosił o opinię komisji. Opinia komisji była pozytywna. Przewodniczący 

RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/84/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2019. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/85/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rajgród na lata 2019-32. Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie 

przedstawionej uchwały. Pytań nie było. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. 

Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/85/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2019-32. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Głos zabrała Sylwia Czaplicka- Specjalista ds. wymiaru podatku. Przedstawiła zebranym 

projekt uchwały dot. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

1. Określa się następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie Gminy 

Rajgród:  

1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,95 zł od 1 m ² powierzchni, 

(wzrost do roku 2019 o 3 grosze) 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub pod wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych – 4,80 zł od 1 ha powierzchni, (wzrost do 

roku 2019 o 9 groszy) 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,49 zł od 1 m ² powierzchni, 

(stawka nie ulega zmianie co do roku 2019) 

d) niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2019 r. poz. 730 z późn. zm.), 

i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo 

zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, 

jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 

4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 

– 3,15 zł od 1 m² powierzchni, (wzrost do roku 2019 o 6 groszy) 
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2) od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych – 0,81 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, (wzrost do roku 2019 o 3 

grosze) 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

23,90 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, (wzrost do roku 2019 o 43 grosze) 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 11,18 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, (wzrost do roku 2019 

o 20 groszy) 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,87 zł 

od 1 m² powierzchni użytkowej, (wzrost do roku 2019 o 9 groszy) 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizację pożytku publicznego – 7,90 zł od 1 m² 

powierzchni użytkowej, (stawka nie uległa zmianie w porównaniu do roku 2019) 

3) od budowli – 2% ich wartości określonej na podstawie art.4 ust. 1 pkt 3. i ust. 3 – 

7 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych.  

S. Czaplicka poinformowała, iż stawki podatku od środków transportowych nie ulegają 

zmianie w porównaniu z rokiem 2019. Podatek rolny został ustalony na podstawie 

Komunikatu Prezesa GUS z dnia 18.10.2019 r. na podstawie średniej ceny drewna uzyskanej 

przez Nadleśnictwo przez pierwsze trzy kwartały roku 2019 i wynosił on 194,24 zł za 1m3 co 

skutkuje podatkiem na rok 2020 w wysokości 42,73 zł (wzrost o 49 groszy w porównaniu do 

roku 2019). Cena podatku rolnego jest również ustalana na podstawie Komunikatu Prezesa 

GUS z dnia 18.10.2019 r., ustalana na podstawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 

kwartałów poprzedzających kwartał poprzedzający rok podatkowy 2020 i wynosił 58,46 zł za 

1 dt. Daje to podatek w wysokości  146,15 zł. W przypadku osób, które nie posiadają 1 ha 

przeliczeniowego, jest to podatek rolny od nieruchomości w kwocie 292,30 zł. Wzrost ogólny 

podatku, co do roku 2019 to jest 10,25 zł dla osób będącymi rolnikami i nie posiadającymi 

gospodarstwa rolnego stawka 20,50 zł.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż RIO zwróciło gminie uwagę na fakt, iż niedostatecznie 

egzekwuje ściągalność podatków. W piśmie bardzo precyzyjnie przedstawiono stawki i 

zaległości. Poprosił pracownika o przedstawienie ściągalności podatku.  

S. Czaplicka poinformowała, iż podatki są sukcesywnie ściągane przez gminę, w miarę 

możliwości. Jeżeli chodzi o osoby fizyczne, nie występują nadmierne zaległości za podatek 

od nieruchomości. Jeżeli chodzi o osoby prawne, to największym problemem gminy są 

ośrodki wypoczynkowe. Czaplicka dodała, iż w tym przypadku gmina ciągle dokonuje analiz 

i prób odzyskania zaległości.  
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Odpowiedź uzupełnił radca prawny- Andrzej Chmielecki. Poinformował, iż gmina prowadzi 

egzekucje. Dodał jednak, iż ciężko jest prowadzić sprawy i odzyskać zaległe pieniądze, 

ponieważ komornik twierdzi, iż egzekucja jest bezskuteczna, gdyż nie ma żadnego majątku. 

Większość ośrodków jest w tak zwanej upadłości bilansowej. Stan zadłużenia w milionach 

przekracza wartość majątku. Radca przypomniał, iż zadłużenie nie zrobiło się teraz, ten stan 

rzeczy trwa już około 12 lat. Przez tyle lat zaległości narastały, a spółki nie wywiązywały się 

z zaległości. W tym momencie, jedyne wnioski, jakie gmina będzie składać, to wnioski o 

ogłoszenie upadłości i pociągnięcie do odpowiedzialności karnej osób, które nie wypełniły 

ciążących na nich obowiązków z zakresu ustawy o rachunkowości, jak i prawa 

upadłościowego. Zdaniem radcy, zgodnie z prawem, spółki już dawno powinny ogłosić 

upadłość.  W chwili obecnej nie mają nawet prawa upadłościowego, ponieważ nie mają 

majątku.  

Skarbnik odpowiedziała na pytanie zadane przez Radnego J. Matysiewicza na komisjach o 

podanie konkretnych kwot zaległości. Poinformowała, iż w przypadku osób prawnych, 

zaległości z podatku od nieruchomości, widnieją na kwotę ponad 900 tys. zł.  

Burmistrz poprosił o szczegółowe informacje, skąd się wzięła ta kwota. 

Radca wytłumaczył, iż jest tajemnica skarbowa i nie można ujawniać takich informacji. 

Burmistrz poinformował, iż kwota 928 tys. zł jest zaległością w podatku od nieruchomości. 

Na tą kwotę składają się trzy podmioty. Pierwszy podmiot jest winien gminie 710 181,00 zł , 

drugi podmiot winny jest gminie 202 000,00 zł, trzeci 15 819,00 zł. Jest to dokładnie ta 

kwota, którą zarzuca gminie RIO. Stan prawny jest dokładnie taki, jak powiedział radca. 

Gmina ma tylko dwa ruchy: upadłość i wniosek o postępowanie karne.  

Skarbnik poinformowała, iż w przypadku osób fizycznych, ogólna kwota zaległości za 

podatek od nieruchomości wynosi 128 140,00 zł. Podatek rolny- 38 300,00 zł zaległości, 

podatek leśny 3 037,00 zł zaległości. 

Skarbnik odpowiedziała również na pytanie Radnego S. Król zadane na komisjach, pytanie 

dotyczyło kwoty podatku, płaconej przez Urząd Marszałkowski za ośrodek Śniadecja. W tym 

przypadku uiszczana jest opłata od budynków pozostałych na ogólna kwotę 13 238,00 oraz 

od gruntów pozostałych na 13 928,00 zł. Skarbnik dodała, iż podatek płacony jest regularnie i 

nie ma żadnych zaległości.  

Burmistrz poinformował, iż kwoty zaległości są bardzo duże. Zaległe kwoty powinny być w 

budżecie. Poinformował, iż nie można zapominać o tym, iż w lipcu roku 2017 dokonano 

zmiany ustawy OZE, która została uchwalona przez Polski Parlament, spowodowało, iż 
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gmina planując podatek od farmy wiatrowej na koniec 2016 roku, planowała ponad 

3 500 000,00 zł więcej podatku. Przepis prawa uchwalony przez parlament spowodował, iż 

zmiana ustawy OZE zadziałała wstecz,  podjęta została w lipcu 2017 z mocą obowiązywania 

od stycznia 2017. Wówczas gmina straciła ponad 3 500 000,00 zł podatku. Poprosił 

zebranych, aby zwrócili uwagę, jak jedna ustawa zabrała gminie tak dużą kwotę, gdzie 

wieloletnia zaległość ośrodków to nie cały 1 mln zł. Burmistrz podkreślił, iż zależy mu na 

tym, aby zebrani pamiętali, iż zabrano gminie ponad 3 mln zł. Poinformował, iż gmina czeka 

na moment, aby wytoczyć pozew dla Skarbu Państwa. Poinformował, iż przez powyższy fakt, 

gmina na koniec 2017 roku musiała zaciągnąć kredyt na kwotę około 3 mln  zł.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/86/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/86/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

d) zwolnień z podatku od nieruchomości, 

Głos zabrała Sylwia Czaplicka- Specjalista ds. wymiaru podatku. Poinformowała, iż zwalnia 

się z podatku od nieruchomości: 

1) budowle wykorzystywane do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, w tym związane z procesami poboru i uzdatniania wody oraz 

oczyszczania ścieków; 

2) grunty, budynki lub ich części wykorzystywane wyłącznie doprowadzenia odpłatnej 

działalności pożytku publicznego. 

3) budynki lub ich części wykorzystywane na potrzeby wykonywania zadań w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej wraz z gruntami związanymi z tymi budynkami; 

Radca prawny poinformował, iż dodano 3 punkt, aby OSP z Gminy Rajgród nie musiały 

płacić podatków.  

Radny Wierzbicki poinformował, iż przypomniał sobie omawiany temat z przed 4 lat, 

dotyczący podatku miejscowego, a mianowicie czy Y.C. Arcus powinien zbierać opłatę 
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miejscową. Wówczas stwierdzono, iż ludzie przebywający w ośrodku Arcus są zwolnieni z 

tej opłaty.  

S. Czaplicka poinformowała, iż w jej referacie nie ma zwolnienia od opłaty miejscowej.   

Burmistrz uzupełnił, iż opłata miejscowa ma szereg zwolnień m.in. grupy zorganizowane 

młodzieży, dzieci. Zdaniem Burmistrza, Arcus jest stowarzyszeniem, które jest 

ukierunkowane na osoby niepełnosprawne, w ocenie Burmistrza, Arcus nie ma od kogo 

zbierać opłaty miejscowej. Burmistrz poinformował, iż wydaje mu się, iż 4 lata temu, temat 

nie był poruszany i słyszy tą uwagę po raz pierwszy. Burmistrz poinformował, iż jeżeli jest 

inaczej, to gmina zobowiąże Arcus aby zbierał tą opłatę.  

Radca prawny poinformował, iż zasady są jednakowe dla wszystkich. Arcus nie jest jakoś 

szczególnie uprzywilejowany, takie same zasady obowiązują każdy inny ośrodek. Jeżeli do 

ośrodka przyjeżdża zorganizowana grupa młodzieży czy dzieci, to są ustawowo zwolnione z 

opłaty lokalnej. Dodał, iż żadna gmina nie zwalnia z tej opłaty, są to zwolnienia ustawowe. 

Opłata miejscowa związana jest z zameldowaniem w damy miejscu. Nie przyjmuje się opłat, 

które przyjadą na kilka godzin wypożyczyć sprzęt wodny i wracają do domu. Opłata 

miejscowa jest nakładana osobom, które przebywają w danym ośrodku powyżej doby, są to 

jednakowe przepisy dla wszystkich. W przypadku Arcusa trzeba sprawdzić kto w tym 

ośrodku nocuje. Jeżeli są to grupy zorganizowane, nocuje tam młodzież, osoby 

niepełnosprawne, dzieci, to takiej opłaty pobrać nie można, ponieważ są to ulgi ustawowe.  

Radny Wierzbicki poprosił o przedstawienie kwoty wpływającej do gminy z opłaty 

miejscowej z ośrodka Arcus. 

Skarbnik poinformowała, iż żadna kwota z tego tytułu nie wpływa z Arcusa, ponieważ 

przebywają w nim grupy zorganizowane.   

Radny Wierzbicki zapytał, czy taka opłata była pobierana w roku ubiegłym z ośrodka Arcus. 

Przewodniczący poinformował, iż aby Radny Wierzbicki o szczegółowe informacje udał się 

do podatków.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/87/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości. Przewodniczący 

zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  
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W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/87/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

zwolnień z podatku od nieruchomości. 

 

e) rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Poinformował, iż jest to uchwała, która pojawia się na 

sesji każdego roku. Uchwała ma charakter roczny. Poinformował, iż projekt uchwały był 

przedstawiony na komisjach. Poinformował, iż na przyszły rok współpraca z organizacjami 

pozarządowymi ma być dofinansowana w 4 podstawowych zakresach:  

• Działalność wspomagająca rozwój wspólnot i społeczności lokalnych: 

1) prowadzenie świetlic wiejskich; 

2) organizacja otwartych form wypoczynku dzieci i młodzieży 

• Podtrzymywanie i upowszechnianie tradycji narodowej, pielęgnowania polskości oraz 

rozwoju świadomości narodowej, obywatelskiej i kulturowej:  

1) wspieranie działań utrwalających tożsamość kulturalną gminy;  

2) działalność wydawnicza promująca Gminę Rajgród;  

3) prezentacja działalności samorządu lokalnego i promocja działalności kulturalnej 

na łamach lokalnej prasy;  

4) wspieranie lokalnego środowiska artystycznego. 

• Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej: 

1) organizacja na terenie Gminy Rajgród otwartych imprez sportowo-rekreacyjnych; 

2) udział dzieci i młodzieży w zawodach sportowych o zasięgu regionalnym. 

• Porządek i bezpieczeństwo publiczne: 

1) zapewnienie bezpieczeństwa osobom pływającym, kąpiącym się, bądź 

uprawiającym sport lub rekreację na obszarach wodnych. 

Sekretarz poinformował, iż program był poddawany, jak co roku, konsultacjom społecznym.  

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/88/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Przewodniczący zapytał 
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zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie było. Przewodniczący RM 

poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/88/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

rocznego programu współpracy Gminy Rajgród z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. 

 

f) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz. Przedstawił zebranym projekt uchwały po nowelizacji ustawy. Ustawa 

zobowiązuje od nowego roku wszystkich do segregacji odpadów. W momencie odbioru 

odpadów, jeżeli firma zbierająca śmieci, stwierdzi, że odpady nie są segregowane zgodnie z 

zasadami, wówczas odbiera te odpady jako zmieszane, informując o tym zarówno właściciela 

nieruchomości, jak i Urząd Miejski. Natomiast Burmistrz ma za zadanie podjąć postępowanie 

administracyjne, w ramach którego to postępowania, nałożona zostanie wyższa kwota opłaty 

za gospodarowanie odpadami. Sekretarz przedstawił zebranym kwoty kar za brak segregacji 

(nie mniej niż dwukrotność tej opłaty i nie więcej niż czterokrotność). Sekretarz dodał, iż 

istnieje możliwość zmniejszenia tej opłaty np. poprzez posiadanie odpowiedniego 

biokompostownika. 

Kolejną zmianą jest wprowadzenie górnych granic pojemników dla przedsiębiorców. 

Przedsiębiorcy uiszczają opłatę w zależności od ilości pojemników. Przedsiębiorcy mają 

również obowiązek segregacji. Określono, iż maksymalna wysokość opłaty za pojemnik 1100 

l wynosi 3,2% miesięcznego dochodu rozporządzalnego. Miesięczny dochód rozporządzalny 

na 2020 rok wynosi 1693 zł na osobę. 3,2% od tej kwoty wynosi 54,18 zł. Za pojemnik 1100 

l nie można pobrać opłaty większej niż 54 zł. Jeżeli chodzi o worki, to ustawodawca również 

stwierdził, iż za worek o pojemności 120 l opłata wynosi 1% powyższego dochodu 

rozporządzalnego- 16,93 zł. Została wprowadzona górna granica opłat, przez co 

przedsiębiorcy nie będą mogli zapłacić więcej niż 54 zł za pojemnik. Sekretarz dodał, iż 

jeżeli odpady nie będą posegregowane, to będzie nałożona kara. Za transport odpadów, do tej 

pory gmina płaciła ryczałtem dla firm, które wywoziły odpady komunalne. Niezależnie od 

przejechanych kilometrów, ryczałt był ten sam. Gmina co miesiąc płaciła taka samą kwotę, 

niezależnie od ilości zebranych śmieci. Po zmianach, niezależnie, ile firma odbierająca 
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odpady zrobi kilometrów, gmina będzie płaciła za każdą odebraną tonę śmieci. Kolejną 

zmianą jest określona górna granica ryczałtu rocznego dla osób posiadających domki 

letniskowe. Do tej pory stawki wynosiły do 190 zł dla odpadów selektywnie zbieranych i 240 

za zmieszane. W ustawie jest mowa, iż opłata nie może być wyższa niż 10% dochodu 

rozporządzalnego na jedna osobę- czyli 169 zł. Kolejna rzeczą jest to, iż przedsiębiorcy 

objęci systemem gminnym,  na podstawie złożonej deklaracji, mogą wypisać się z gminnego 

systemu odbierania śmieci. Gmina Rajgród wysłała takie zapytania do podmiotów z terenu 

gminy. Do tej pory, tylko dwa podmioty zdecydowały się o wypisaniu z gminnego systemu 

odbierania odpadów. W ustawie również określono minimalną częstotliwość odbioru 

odpadów zmieszanych oraz bioodpadów. W przypadku nieruchomości, na której nie 

zamieszkują mieszkańcy w okresie od kwietnia do października nie rzadziej niż jeden raz na 

dwa tygodnie. W przypadku budynków mieszkalnych jednorodzinnych również nie rzadziej 

niż jeden raz na dwa tygodnie. W przypadku budynków wielolokalowych w okresie 

kwiecień- październik nie rzadziej niż jeden raz w tygodniu. W pozostałych miesiącach 

odbiór może być rzadszy. Sekretarz poinformował, iż powyższe zmiany mają wpływ na 

gminny regulamin utrzymania czystości. Podstawową zmianą jest to, iż  gmina odchodzi od 

systemu tzw. Gniazd. Właściciele domków letniskowych będą musieli mieć swoje worki na 

śmieci. Odbiór śmieci będzie następował bezpośrednio z letniskowych nieruchomości. 

Odbieranie odpadów segregowanych może być traktowane dwojako, jako odbieranie u 

źródła- wszystkie segregowane śmieci są podzielone na odpowiednie frakcje śmieci (szkło, 

papier, plastik, zmieszane) oraz odbieranie odpadów poprzez donoszenie- poszczególne 

frakcje odpadów mogą być samodzielnie dostarczane do PSZOK przy ZGKiM w Rajgrodzie 

lub bezpośrednio dostarczane do podmiotów które specjalizują się w zakresie odbierania 

odpadów np. przeterminowane lekarstwa można zostawiać w aptekach, lub zużyty sprzęt 

elektroniczny w sklepach, w których kupujemy nowy. W regulaminie określono minimalne 

pojemności pojemników- w przypadku worków do selektywnej: 

Minimalna pojemność worków do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych wynosi 60 

litrów, a minimalna pojemność pozostałych pojemników wynosi 110 litrów. 

2. Minimalna pojemność worków na niesegregowane (zmieszane) odpady komunalne wynosi 

60 litrów. 

3. Minimalne pojemności pozostałych pojemników na odpady komunalne, wynoszą, w 

zależności od przeznaczenia: 

1) dla koszy ulicznych – 30 l, 
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2) dla budynków mieszkalnych w zabudowie jednorodzinnej – 110 l, 

3) dla budynków mieszkalnych w zabudowie wielorodzinnej – 1100 l, 

4) dla placówek handlowych, usługowych i zakładów produkcyjnych – 110 l, 

5) dla lokali gastronomicznych, pól kampingowych, pól namiotowych – 110 l, 

6) dla ośrodków wczasowych – 1100 l, 

7) dla parkingów, gospodarstw agroturystycznych – 110 l, 

8) dla budynków użyteczności publicznej, placy, cmentarzy, hoteli, pensjonatów, itp. 

– 1100 l. 

W przypadku niedopełnienia obowiązku selektywnego zbierania odpadów komunalnych, 

przedsiębiorca odbierający odpady z nieruchomości przyjmuje je jako odpady 

niesegregowane (zmieszane) i jednocześnie powiadamia o tym fakcie właściciela 

nieruchomości i Urząd Miejski w Rajgrodzie. 

Zwalnia się właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi, kompostujących bioodpady, w tym odpady zielone, w przydomowych 

kompostownikach z posiadania pojemnika lub worka w kolorze brązowym z napisem BIO. 

Radny Wierzbicki po konsultacji z przedsiębiorcą, ma wątpliwości dotyczące segregacji 

śmieci. Podał przykład kiosku z gazetami. Zapytał czy taki przedsiębiorca będzie musiał mieć 

5 pojemników. 

Sekretarz poinformował, iż na tym polega segregacja, iż muszą być frakcje odpadów, które 

muszą być zbierane.   

Wytłumaczenia udzielił radca prawny- Andrzej Chmielecki. Poinformował, iż przedsiębiorca 

jest rozliczany w inny sposób niż mieszkaniec. W przypadku mieszkańca, opłata będzie 

naliczana za każdą osobę w gospodarstwie domowym (5 pojemników na jedną osobę i tak 

samo będzie 5 pojemników na 12 osób). Od 1 stycznia 2020 roku każdy ma obowiązek 

segregowania odpadów. W przypadku braku segregacji, firma odbierająca odpady przyjmuje 

je jako odpady niesegregowane (zmieszane) i jednocześnie powiadamia o tym fakcie 

właściciela nieruchomości i Urząd Miejski w Rajgrodzie. Urząd w zależności, jaką sankcję 

przyjmie RM, nałoży na mieszkańców karę za brak segregacji. Przedsiębiorcy traktowani są 

w sposób zbiorowy. Obowiązki na wszystkich przedsiębiorców są nałożone w taki sposób, 

bez względu na fakt jaki rodzaj działalności prowadzą. Każdy przedsiębiorca jest 

zobowiązany do segregacji śmieci. Radca poinformował, iż ustawodawca potraktował 

wszystkich przedsiębiorców równo, bez względu na rodzaj prowadzonej działalności.  
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Sekretarz wyjaśnił, iż ani mieszkaniec, ani przedsiębiorca nie może stwierdzić, iż nie będzie 

segregował tych frakcji odpadów, bo one u niego nie powstają. Jest 5 frakcji odpadów, które 

wszędzie należy je brać pod uwagę.  

Radca wytłumaczył, iż to jest prawny obowiązek, aby podporządkować się pod ustawę. Podał 

przykład obowiązku posiadania ubezpieczenia OC samochodów. Są to rozwiązania 

ustawowe, na które Rada nie ma wpływu.  

Burmistrz poprosił zebranych, aby nie wchodzili w polemiki prawne, ponieważ do niczego to 

nie doprowadzi. Burmistrz rozumie polemiki radnego Wierzbickiego, stwierdzając, iż 

osobiście również z wieloma zapisami w ustawie się nie zgadza. Burmistrz zapewnił, iż 

mieszkańcy nie odczują zmiany w opłacie za śmieci- stawki opłat są takie same przy 

założeniu, iż będzie prowadzona segregacja. Jeżeli segregacji nie będzie, to gmina proponuje 

Radzie wprowadzenie kary w wysokości 4krotności ceny za brak segregacji. Burmistrz 

poinformował, iż uważa wysokość kary za dobre rozwiązanie. Duże przedsiębiorstwa 

segregujące śmieci w pojemnikach 1100 l, zapłacą mniej do systemu. Rolą pracowników 

urzędu zajmujących się opłatą za śmieci, będzie sprawdzanie, czy nie dochodzi do 

oszukiwania urzędu. Przedsiębiorca płacąc za 5 worków, zapłaci kwotę bardzo podobną do 

tej, jaką płacił dotychczas. Gminie nie zależy na tym, aby mały przedsiębiorca dopłacał do 

dużego przedsiębiorcy. Gmina będzie kontrolowała przedsiębiorców, w celu zamknięcia 

systemu opłaty za śmieci.   

Sołtys Więckowski zapytał o system finansowy. Upewnił się, czy przedsiębiorcy i letnicy są 

prawnie chronieni górną kwotą, natomiast gmina musi z własnego budżetu i z pieniędzy 

mieszkańców zrobić wszystko, aby zamknąć system.  

Radca poinformował, iż w dużym uproszczeniu tak to wygląda. Rzeczywiście ustawodawca 

wprowadził ograniczenia osobom wykorzystującym nieruchomości na cele turystyczne oraz 

przedsiębiorcom. Natomiast w przypadku mieszkańców górna granica jest jeszcze daleko. 

Poinformował, iż ustawa dotycząca odbierania śmieci jest rewolucyjna. Podstawą jest fakt, iż 

stawka za odbiór śmieci jest stosunkowo niska, dlatego sankcje za brak segregacji są dość 

wysokie, aby gmina mogła zamknąć system. W przypadku, jakby gmina chciała nałożyć 

sankcję w wysokości 2krotnej opłaty za brak segregacji, ceny ze śmieci segregowane musiały 

by iść bardzo w górę. 

Radny Król zapytał, ile worków otrzyma domek letniskowy. Wyraził swoja opinię na temat 

letników. Zauważył, iż w domkach przebywa często dużo osób, które tworzą dużo śmieci, a 
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przeliczając kwotę nałożonego ryczałtu na cały rok, to miesięcznie wyniesie 15 zł, czyli 

mniej niż mieszkaniec płaci za miesiąc.  

Radca poinformował, iż problemem jest fakt, iż letnicy są objęci w ogóle inną opłatą 

śmieciową- letnicy płacą ryczałt niezależnie od ilości wytworzonych odpadów, zupełnie 

inaczej niż przedsiębiorcy, którzy płacą za każdy worek. Kolejnym problemem jest fakt, iż 

ryczałt jest oderwany od ilości przebywających w domkach letniskowych osób.  W domkach 

może przebywać 1 osoba, ale może też być również 200 osób i ryczałt nie ulegnie zmianie. 

Letnicy otrzymają tyle worków, ile będą potrzebować. Problem pojawia się również w 

momencie, jeżeli domek letniskowy jest wynajmowany. I w tym momencie domek jest 

wykorzystywany nie na weekend, tylko przez cały sezon wakacyjny. Pojawia się pytanie, czy 

to jest letnik, czy to jest przedsiębiorca, bo się niczym nie różni od pensjonau lub hotelu. 

Wtedy taki domek powinien być traktowany jako przedsiębiorstwo. Radca zaproponował, 

aby sprawdzić, czy domki letniskowe są rzeczywiście letniskowe, czy prowadzona jest tam 

działalność turystyczna.   

Sołtys Bukowska zapytała, czy przy świetlicach wiejskich zostaną postawione pojemniki na 

poszczególne frakcje odpadów.  

Burmistrz poinformował, iż gmina poradzi sobie z tym tematem.  

Sołtys Bukowska zapytała również, czy jest pomysł, aby seniorzy powyżej 80 roku życia 

płacili połowę stawki.   

Radca wytłumaczył, iż nie ma takiej możliwości, ponieważ ustawodawca traktuje wszystkich 

jednakowo. Każdy wytwarza śmieci.  

Sekretarz dodał, iż projekt uchwały był opiniowany przez Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego i uzyskał pozytywną opinię. 

 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/89/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w spawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rajgród. Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej 

uchwały. Pytań nie było. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja 

zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/89/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Rajgród. 
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g) określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż projekt uchwały był również opiniowany przez 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego i uzyskał pozytywną opinię. W uchwale określa się 

szczegółowy sposób i zakres świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w 

szczególności częstotliwość odbierania odpadów komunalnych i sposób świadczenia usług 

przez punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/90/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w spawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów. Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie 

przedstawionej uchwały. Pytań nie było. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. 

Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/90/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

h) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty, 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż gmina utrzymuje dotychczasową zasadę płacenia za 

odpady komunalne. Opłata jest naliczana od gospodarstwa domowego w zależności od ilości 

osób. Sekretarz podkreślił, iż ceny pozostają na tym samym poziomie.  

W przypadku nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, miesięczna stawka opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które są zbierane i odbierane w sposób 

selektywny jest różnicowana w zależności od liczby mieszkańców zamieszkujących 

gospodarstwo domowe i wynosi:  

1) od gospodarstwa jednoosobowego - 19,00 zł;  

2) od gospodarstwa dwuosobowego - 37,00 zł;  
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3) od gospodarstwa trzyosobowego - 52,00 zł;  

4) od gospodarstwa czteroosobowego - 67,00 zł;  

5) od gospodarstwa pięcioosobowego - 82,00 zł;  

6) od gospodarstwa sześcio i więcej osobowego - 89,00 zł 

W przypadku, gdy powstające w gospodarstwach domowych bioodpady stanowiące odpady 

komunalne będą wykorzystywane przez mieszkańców we własnym zakresie poprzez 

kompostowanie w przydomowych kompostownikach, wówczas miesięczna stawka opłaty jest 

mniejsza o 2 zł/ osobę i wynosi kolejno: 

1) od gospodarstwa jednoosobowego - 17,00 zł;  

2) od gospodarstwa dwuosobowego - 33,00 zł;  

3) od gospodarstwa trzyosobowego - 46,00 zł;  

4) od gospodarstwa czteroosobowego - 59,00 zł;  

5) od gospodarstwa pięcioosobowego - 72,00 zł;  

6) od gospodarstwa sześcio i więcej osobowego - 77 zł. 

Jeżeli odpady komunalne powstające na terenie nieruchomości, na których zamieszkują 

mieszkańcy nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny, propozycją jest aby miesięczna 

stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi była czterokrotnością opłaty. 

Opłata przy braku segregacji wynosi:  

1) od gospodarstwa jednoosobowego - 76,00 zł;  

2) od gospodarstwa dwuosobowego - 148,00 zł;  

3) od gospodarstwa trzyosobowego - 208,00 zł;  

4) od gospodarstwa czteroosobowego - 268,00 zł;  

5) od gospodarstwa pięcioosobowego - 328,00 zł;  

6) od gospodarstwa sześcio i więcej osobowego - 356,00 zł. 

W przypadku nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne, miesięczna stawka opłaty za pojemnik, gdy odpady komunalne są zbierane i 

odbierane w sposób selektywny wynosi:  

1) pojemnik (worek) o pojemności 110 litrów - 6,50 zł;  

2) pojemnik o pojemności 1100 litrów - 54,00 zł;  

3) pojemnik o pojemności 7m3 - KP7 - 343,00 zł.  

Jeżeli odpady komunalne powstające na terenie nieruchomości, na której nie zamieszkują 

mieszkańcy nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny, miesięczna stawka opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi za pojemnik wynosi:  
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1) pojemnik (worek) o pojemności 110 litrów - 26,00 zł;  

2) pojemnik o pojemności 1100 litrów - 216,00 zł;  

3) pojemnik o pojemności 7m3 - KP7 - 1372,00 zł. 

Propozycją jest ustalenie zryczałtowanej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla nieruchomości, na których znajdują się domki letniskowe lub innych 

nieruchomości wykorzystywanych na cele rekreacyjnowypoczynkowe, jeżeli odpady 

komunalne są zbierane i odbierane w sposób selektywny w wysokości 169,00 zł rocznie za 

jeden domek letniskowy lub inną nieruchomość wykorzystywaną na cele 

rekreacyjnowypoczynkowe. Jeżeli odpady komunalne powstające na nieruchomościach, na 

których znajdują się domki letniskowe lub na innych nieruchomościach wykorzystywanych w 

celach rekreacyjno-wypoczynkowych nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny 

wysokość ryczałtu wynosić będzie 676,00 zł rocznie za jeden domek wypoczynkowy lub inną 

nieruchomość wykorzystywaną na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

Radny Wierzbicki zaproponował, aby nie przyjmować uchwały, skoro uchwała dot. opłat jest 

krzywdząca dla mieszkańców.  

Sekretarz poinformował, iż Rada Miejska musi podjąć taką uchwałę, w przeciwnym razie, 

Wojewoda wezwie Radę do uzupełnienia braków w uchwałach.   

Burmistrz wytłumaczył, iż Rada nie ma podstaw prawnych, aby powyższej uchwały nie 

przyjąć. Wyliczenia są dokonane na podstawie zapisów w ustawie. Jedyna możliwość, aby 

powyższej uchwały nie przyjąć, to zmiana ustawy. Rolą urzędu jest dopilnowanie, aby 

odpady były zbierane w sposób selektywny.  

Radna Graczewska zapytała, czy jeśli odbiorca indywidualny dokona nieprawidłowej 

segregacji, będzie miał możliwość dokonania poprawienia segregowania odpadów bez 

nałożenia kary.  

Sekretarz poinformował, iż trzeba mieć w pewnym sensie ludzkie podejście. Zauważył, iż 

znaczna część mieszkańców będzie się uczyła segregacji i może dokonać złego podziału 

odpadów. Sekretarz poinformował, iż widzi taką możliwość, że firma zostawi worek 

mieszkańcowi w celu prawidłowej segregacji i odda go przy kolejnej zbiórce. 

Radny Zapert zapytał, czy jest możliwość, aby pracownik z gminy jeździł z firmą odbierającą 

odpady i kontrolował odbiór.  

Sekretarz poinformował, iż jest taki pomysł, aby pracownik kontrolował system odbierania 

odpadów.  
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Radny Król poinformował, iż jego zdaniem firma, która będzie odbierała odpady, powinna 

wyposażyć swoje samochody w kamery.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/91/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w spawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. Przewodniczący zapytał 

zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie było. Przewodniczący RM 

poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/91/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty. 

 

i) określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

Głos zabrał Sekretarz. Poinformował, iż w związku ze zmianami ustawy śmieciowej, gmina 

musiała zmienić wzory deklaracji. Sekretarz przedstawił zebranym wzory deklaracji. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/92/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w spawie określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 

Przewodniczący zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie 

było. Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/92/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

określenia wzorów deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości. 

 

j) ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi  

w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 

i transportu nieczystości ciekłych. 
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Głos zabrał Sekretarz. Przypomniał zebranym, iż przedsiębiorcy po zmianie ustawy, mają 

możliwość wyjścia z gminnego systemu zbierania odpadów. Zapewnił zebranych, iż takie 

przedsiębiorstwa nie będą działać samowolnie, gmina będzie mogła przeprowadzać kontrole, 

czy przedsiębiorca ma podpisaną umowę na odbiór nieczystości stałych. Gmina będzie 

musiała kontrolować również dowody opłat za usługę odbierania nieczystości.   

Określa się górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, zbieranych w sposób 

selektywny, w następującej wysokości:  

1) za worek o minimalnej pojemności 110 l - 15,50 zł miesięcznie;  

2) za pojemnik o minimalnej pojemności 240 l - 33,00 zł miesięcznie,  

3) od pojemnika o minimalnej pojemności 1100 l - 54,00 zł miesięcznie,  

4) od pojemnika o pojemności 7m3 (KP-7) - 343,00 zł miesięcznie.  

Określa się górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

zobowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz 

gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych, gdy nie są one zbierane i 

odbierane w sposób selektywny (stanowią odpady niesegregowane), w następującej 

wysokości:  

1) za worek o minimalnej pojemności 110 l - 60,00 zł miesięcznie;  

2) za pojemnik o minimalnej pojemności 240 l - 132,00 zł miesięcznie;  

3) za pojemnik o minimalnej pojemności 1110 l - 216,00 zł miesięcznie;  

4) od pojemnika o pojemności 7m3 (KP-7) - 1372,00 zł miesięcznie. 

Określa się górną stawkę opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych w 

wysokości 40,00 zł brutto za m3 . 

Dyrektor ZGKiM poinformował, iż firma zewnętrzna nie ma prawa zaproponować wyższej 

kwoty niż 40,00 zł brutto za m3. 

Radny Wierzbicki zapytał, czy płaci się za to ile beczka ma pojemności, czy za to ile 

faktycznie nieczystości wywiezie. 

Dyrektor ZGKiM poinformował, iż zakład ma stawki od beczki. Zakład ma 3 beczki-  4, 6 i 

10 m3. W tych objętościach są najbardziej popularne szamba. Zakład ma również możliwość 

pomiarowania tego, co jest przywożone. Mieszkańcy mają do wyboru 3 beczki, które 

odpowiadają wielkością ich szamb. 
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Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XIII/93/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 29 listopada 2019 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Przewodniczący 

zapytał zebranych o pytania odnośnie przedstawionej uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała uchwałę pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XIII/93/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 29 listopada 2019 r. w sprawie 

ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości ciekłych. 

 

Ad. 8. Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radny Matysiewicz zaproponował, aby dotrzeć do wszystkich mieszkańców  

z informacją o segregacji śmieci (np. w formie ulotki, książeczki). 

Sekretarz poinformował, iż wszyscy mieszkańcy otrzymają takie wiadomości. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy o zasadach segregacji można wspomnieć na 

zajęciach w szkole.  

Dyrektorzy szkół poinformowali, iż edukacja w tym kierunku ma już miejsce w 

szkołach. 

 

Burmistrz poinformował, iż to bardzo dobry pomysł, aby angażować dzieci w 

segregację śmieci.  

 

Burmistrz podziękował również Przewodniczącemu RM za przypomnienie 

uporządkowania kwestii szkół w Woźnejwsi i Mieczach. Dodał, iż samochód oraz 

sprzęt elektroniczny ze szkoły w Karczewie został już zabezpieczony. Pozostałe 

sprzęty mają zostać uporządkowane do 15 stycznia.  

 

Ad. 9. Sprawy różne.  

Radny Król usprawiedliwił nieobecność strażaków OSP w Woźnejwsi. Zaproponował, 

aby na przyszłość zmienić godziny uroczystości (kolidują z pracą w gospodarstwach 

rolnych). 

 

Radny Król poinformował, iż 3 mieszkańców z Woźnejwsi będzie starało się  

o rekompensatę za niedokończoną fotowoltaikę od wykonawcy. 
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Sołtys wsi Kosówka, zapytała kiedy autobusy będą odbierały dzieci z przystanków. 

Sekretarz poinformował, iż odbiór nastąpi już 2 grudnia. Taką informacje przekazywał 

rodzicom pracownik UM w Rajgrodzie- Marcin Wielencej. 

Radca poinformował sołtys o zmianie systemu prawnego ws. transportu publicznego.  

 

Radny Wierzbicki poinformował, iż przystanek (zatoczka) na ul. Jaćwieskiej jest 

niepotrzebny. Zapytał, czy jest możliwość usunięcia przystanku na tej ulicy.  

 

 

Ad. 10. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 13.10 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XIII Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

 

Natalia Pogorzelska 
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Marek Bućko 

 

 


